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Protokół Nr 3/2022 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

 odbytego wspólnie z Komisją Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego  

oraz Komisją Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego,  

Drogownictwa, Zdrowia i Spraw Społecznych  

w dniu 16 lutego 2022 roku 

 ul. Północna 15 w Myśliborzu 

 

 Posiedzenie odbyło się wspólnie z Komisją Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisją Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego, Drogownictwa, Zdrowia 

i Spraw Społecznych z uwagi na wystąpienie z inicjatywą zwołania wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Powiatu w Myśliborzu. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 11:06, a zakończyło się o godzinie 12:18. 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Arkadiusz Mazepa – Przewodniczący Komisji Finansów, 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zgodnie z uzgodnieniami obu przewodniczących Komisji, 

a protokołowała Dominika Bułgajewska. 

 

Posiedzenie zostało przeprowadzone w sposób zdalny zgodnie z art. 15 zzx ust. 1 i 2 Ustawy  

z dnia 2 marca o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID–19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (Dz. U. z 2022r. poz. 2095 ze zm.) 

 

Ad. 1 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa stwierdził 

quorum, niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi 

załącznik Nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Przekazał, że porządek posiedzenia dzisiejszej Komisji przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Analiza projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Renicach oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej 

Specjalnej w Renicach i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Renicach. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie posiedzenia.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie odrębne dla każdej  

z Komisji: 
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1. Komisja Finansów Budżetu i Rozwoju Gospodarczego: 

 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 8 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie 

wstrzymał się od głosu 

 

Podczas głosowania nieobecni: Urszula Sawicka i Andrzej Potyra 

 

 

2. Komisja Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego, Drogownictwa, Zdrowia i Spraw 

Społecznych: 

 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 5 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie 

wstrzymał się od głosu 

 

Podczas głosowania nieobecny – Tomasz Jarema 

 

3. Komisja Rewizyjna 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 2 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie 

wstrzymał się od głosu 

 

Podczas głosowania nieobecny – Waldemar Pacewicz 

Ad. 3 

Analiza projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Renicach oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej 

Specjalnej w Renicach i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Renicach. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Przekazał, że w związku z tym, iż na poprzedniej sesji Rady Powiatu projekt uchwały został 

wycofany z porządku obrad z uwagi na pytania zadane podczas obrad sesji. Poinformował, że 

odpowiedzi na zapytania zadane na sesji zostały przesłane do radnych drogą e-mailową wraz 

z materiałami przygotowanymi w tym temacie. 

(Informacje stanowią załącznik Nr 2 i Nr 3 do protokołu). 

Poprosił o omówienie tego tematu. Poprosił o przedstawienie informacji na temat ilości  

i wysokości odpraw dla pracowników oraz o podanie ilości osób zatrudnionych na umowę  

o pracę na czas określony oraz ilości osób zatrudnionych na czas nieokreślony. 

 

Ewa Difort-Olejniczak – Naczelnik Wydziału Edukacji i Rozwoju 

Przedstawiła informacje na temat sytuacji związanej z zatrudnieniem pracowników 

Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Renicach. Zwróciła uwagę, że MOW pracuje 

na arkuszu organizacyjnym obowiązującym od dnia 1 listopada 2021 roku. Określono w nim 

jedną grupę wychowawczą i cztery klasy. Na ten moment w jednostce jest zatrudnionych  

w szkołach 4 nauczycieli w pełnym zatrudnieniu i 13 nauczycieli niepełnozatrudnionych. 

Łącznie 17 osób. Jeżeli chodzi o wychowawców to 13 osób jest pełnozatrudnionych i jeden 

niepełnozatrudniony. Łącznie zatrudnionych jest 14 wychowawców. 

Wychowawcy, którzy mają umowy na czas określony pełnią obowiązki do końca miesiąca 

lutego 2022 roku. Z pozostałymi nauczycielami i wychowawcami możemy rozwiązać umowy 
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o pracę z zachowaniem 3 miesięcznego okresu wypowiedzenia na koniec miesiąca maja 2022 

roku, o ile uchwała zostanie podjęta. 

W przypadku nie podjęcia przez Radę Powiatu uchwały, należy mieć na uwadze koszty jakie 

będą ponoszone. 

Odniosła się do przesłanych Członkom Komisji zestawień. Przedstawiła informacje na temat 

odpraw. Wyjaśniła, że z 17 nauczycieli, którzy są zatrudnieni w placówce siedmioro z nich nie 

otrzyma odpraw z uwagi na to, iż posiadają umowy o pracę na czas określony. Poinformowała, 

że jeżeli chodzi o wychowawców, to wszyscy otrzymają odprawy. Przedstawiła informacje na 

temat odpraw. Przedstawiła informacje na temat pracowników niepedagogicznych 

zatrudnionych w placówce. Poinformowała, że jest ich trzech, są zatrudnieni w pełnych etatach 

i wszyscy otrzymają odprawy. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Poprosił o przedstawienie wysokości wypłacanych odpraw. 

 

Ewa Difort-Olejniczak – Naczelnik Wydziału Edukacji i Rozwoju 

Poinformowała, że odprawy nauczycielskie to kwota 78 680,42 zł, odprawy wychowawców 

to kwota 292 382,83 zł, odprawy pracowników niepedagogicznych to kwota 40 710,00 zł. 

Łącznie będzie to kwota 411 773,25 zł. Dodała, że pracownicy będą pobierać do miesiąca 

sierpnia wynagrodzenia w łącznej kwocie 1 056 368,70 zł. 

 

Andrzej Królikowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego, 

Drogownictwa, Zdrowia i Spraw Społecznych 

Przekazał, że z informacji i dokumentów jakie zostały przekazane jednoznacznie wynika, że 

zasadnym jest podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji jednostki. Dzięki temu koszty jakie 

należy ponieść będą zmniejszone. 

 

Ewa Difort-Olejniczak – Naczelnik Wydziału Edukacji i Rozwoju 

Przekazała, że koszty jakie przedstawiła są i tak ponoszone. 

 

 

Andrzej Rudnicki - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zauważył, że nie zgadza się z tym, gdyż ma to ogromne znaczenie, jeżeli nie podejmiemy 

uchwały zamiarowej do dnia 28 lutego to będziemy musieli utrzymywać ośrodek przez 

następny rok. 

 

Ewa Difort-Olejniczak – Naczelnik Wydziału Edukacji i Rozwoju 

Zgodziła się z tym i przekazała, że jeżeli uchwała zamiarowa nie zostanie podjęta to koszty 

będą ponoszone w roku następnym od miesiąca września 2022 roku. 

 

Urszula Sawicka - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zapytała, jakie koszty będą kosztami dodatkowymi? 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Poprosił o informacje jakie koszty pojawią się od 1 września 2022 roku do końca roku 

szkolnego, czyli do końca miesiąca sierpnia 2023 roku, w przypadku, gdy uchwała zamiarowa 

nie zostanie podjęta? 
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Ewa Difort-Olejniczak – Naczelnik Wydziału Edukacji i Rozwoju 

Odpowiedziała, że umowy zostaną wypowiedziane, i funkcjonować będzie sam budynek 

ośrodka. Zauważyła, że od września do października 2021 roku, kiedy byli jeszcze uczniowie 

koszty utrzymania budynku wyniosły 125 500,00 zł, koszty CUW to 120 870,00 zł, Łącznie 

była to kwota ok. 250 000,00 zł.  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Poprosił o podanie kosztów w przypadku nie zlikwidowania jednostki tj. od miesiąca września 

2022 roku po rozliczeniu się z pracownikami. 

 

Ewelina Mazurak-Januchowska – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Powiatu 

Myśliborskiego 

Odpowiedziała, że dokonała wyliczeń kosztów stałych utrzymania budynku i będzie to kwota 

miesięczna ok. 46 000,00 zł. Rocznie kwota ta wyniesie ok. 556 000,00 zł. Przekazała, że są 

to koszty opału, energii, opłat związanych z usługami konserwacyjnymi, przeglądami 

technicznymi, serwisem urządzeń, opłatami związanymi z korzystaniem ze środowiska, usług 

monitoringu i nadzoru technicznego, obsługi księgowej i kadrowej  

 

Urszula Sawicka - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zauważyła, że póki budynek nie zostanie sprzedany to koszty utrzymania budynku i tak będą 

ponoszone, więc nie możemy tego wiązać z działalnością jednostki. 

Przekazała, że była mowa o wygaszeniu jednostki i wcieleniu jej do struktur np. ZSiPO  

w Myśliborzu. Wówczas placówka nie jest likwidowana, a kosztów funkcjonowania nie będzie 

praktycznie żadnych. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Zauważył, że podano koszty administrowania dużym obiektem i zabezpieczenia mienia pod 

kątem dewastacji i kradzieży. 

 

Ewelina Mazurak-Januchowska – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Powiatu 

Myśliborskiego 

Potwierdziła, że w kosztach, które podała znajdują się tego typu wydatki. Zwróciła uwagę na  

prawdopodobne koszty związane ze sprawami sądowymi.  

 

Mariusz Kuziel – Wiceprzewodniczący Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego 
Zapytał co się stanie po 1 września, kiedy placówka będzie dalej funkcjonować i zaczną 

napływać do niej wychowankowie? Podane koszty nie dotyczą zatrudnienia personelu. 

Będziemy mieli taką sytuację, że w placówce nie będzie zatrudnionych osób, a nadal będzie 

ona funkcjonować. Jeżeli zatem ORE dokona skierowania wychowanków do jednostki, 

wówczas będziemy zobligowani do ich przyjęcia. Wtedy należałoby odtworzyć kadrę  

w jednostce. Zapytał, czy placówka może być zawieszona bez świadczenia usług? 

 

Urszula Sawicka - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Poinformowała, że arkusze organizacyjne zatwierdza się do końca miesiąca maja.  

W przypadku kiedy nie tworzymy w szkole żadnej grupy wychowawczej nie ma możliwości 

skierowania wychowanków do ośrodka i nikt tego nie dokona. 

 

Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Zapytał, czy budynek miałby zostać w zasobach Powiatu? 
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Urszula Sawicka - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Odpowiedziała, że nie chodzi jej o budynek, zauważyła, że rozmawiano o jego ewentualnej 

sprzedaży, co należy próbować. Przekazała, że chodzi o samą jednostkę, która posiada  

70 letnią tradycję. Być może za kilka lat będzie można ją reaktywować, niekoniecznie  

w Renicach. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Zauważył, że podobne przypadki zdarzały się w powiecie, gdzie były szkoły, do których nie 

wykonywano naboru. 

 

Andrzej Rudnicki - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Przekazał, że szkoły funkcjonują na zupełnie innych zasadach. Nie są wykonywane nabory do 

nich. Zapytał Radcę Prawnego, czy taka sytuacja związana z zawieszeniem działalności może 

być zastosowana w przypadku Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego? Zapytał, czy jeżeli 

sąd skieruje do ośrodka dziecko, czy mamy możliwość odmowy jego przyjęcia? 

 

Patrycja Nowak-Zaręba – Radca Prawny 

Przekazała, że chciałaby przypomnieć na czym polega zadanie związane z poradzeniem 

Młodzieżowego Ośrodka wychowawczego. Zgodnie z rozporządzeniem, które reguluje 

funkcjonowanie tego typu placówek, ośrodek jest prowadzony dla dzieci i młodzieży, które 

potrzebują określonego rodzaju wsparcia. Formuła, która jest teraz rozważana tj. 

funkcjonowanie abstrakcyjne formalno-prawne placówki, nie ma podstaw prawnych. 

Przekazała, że działalność MOW opiera się na tym, że jest on dla dzieci i młodzieży i podstawą 

jego funkcjonowania jest młodzież i dzieci, które w tym ośrodku przebywają. W związku  

z tym, nie dostrzega postaw prawnych, aby od 1 września utrzymywać formalno-prawnie 

placówkę, w której nie będzie można zrealizować podstawowego obowiązku jakim jest arkusz 

organizacyjny placówki. Nie spełni on bez kadry warunków, które nakładają przepisy  

i określają treść arkusza. 

 

Andrzej Rudnicki - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zauważył, że przypadki szkół występowały w istniejących zespołach szkół, gdzie placówka 

fizycznie funkcjonowała, a jakaś jej część nie działała. 

 

Andrzej Królikowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego, 

Drogownictwa, Zdrowia i Spraw Społecznych 

Przekazał, że arkusz organizacyjny tworzy się pod konkretną placówkę, która w swojej 

działalności statutowej ma zapisane że jest powołana dla dzieci i młodzieży, lub też w innym 

celu powołana. Natomiast dla jednostki zwieszonej w powietrzu lub w strukturach innej 

placówki nie jesteśmy w stanie stworzyć arkusza organizacyjnego. Zwrócił uwagę na dane 

jakie zawiera arkusz, gdzie należy ująć w nim kadrę zatrudnioną w jednostce. Jeżeli 

musielibyśmy go tworzyć wypowiedzenie umów o pracę nie będzie możliwe i nie zasadnym 

będzie wypłata odpraw dla pracowników. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Zauważył, że nie ma zatem możliwości utrzymania jednostki bez kadry i uczniów lub jej 

funkcjonowania w ramach innego podmiotu. Albo jednostka działa i posiada kadrę, albo 

kontynuowane są działania dotyczące podjęcia uchwały o zamiarze jej likwidacji. 
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Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Przekazał, że Zarząd Powiatu jest za tym, aby na sesji Rady Powiatu był procedowany zamiar 

likwidacji placówki. Przekazał, że powołanie nowej jednostki, jeżeli będzie taka potrzeba  

i będą potencjalni wychowankowie jest decyzją Rady Powiatu. Można ją zatem powołać jeżeli 

wystąpi taka wola.  

 

Patrycja Nowak-Zaręba – Radca Prawny 

Potwierdziła, że jednostka może zostać od nowa powołana.  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Przekazał, że rozumie wypowiedź radnej Urszuli Sawickiej, która mówi o podmiocie 

działającym od 70 lat z określoną historią funkcjonowania. Zauważył, że powstała burza, a po 

każdej burzy wychodzi słońce. Więc być może potrzeba czasu dla tego podmiotu.  Pomija 

wątek zarzutów, które padały w stosunku do pracowników ośrodka, którymi zajmują się już 

inne organy. Zajmujemy się faktem dotyczącym jednostki powiatowej świadczącym usługi 

opieki nad młodzieżą i dziećmi z trudnościami. Zapytał, czy jeżeli ulokujemy taki podmiot  

w innym miejscu o tej samej nazwie z nową kadrą, to czy może być on w dalszym ciągu 

prowadzony? 

 

Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Przekazał, że nie rozumie tej intencji, gdyż nie pochylaliśmy się nad czymś takim, aby 

fikcyjnie utrzymywać Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy. 

 

Urszula Sawicka - Członek Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Przekazała, że rozmawiano o tym wielokrotnie. Nie mówimy tu o fikcyjnym działaniu przez 

lata, lecz mówimy tu o okresie dwu lub trzy letnim. Jeżeli faktycznie nic się nie wydarzy to 

sama zagłosuje za tym, aby tą jednostkę wygasić. Chodzi o to, aby jednostka została włączona 

do jakiegoś zespołu szkół i nie likwidować jej, aby dać możliwość np. w okresie dwuletnim  

jej reaktywacji z nową kadrą i w nowym miejscu. 

 

Tomasz Domina – Radca Prawny 

Poinformował, że prawo oświatowe nie przewiduje możliwości zawieszenia działalności 

jednostki. Nie ma możliwości wprowadzenia zerowych wartości do arkuszu organizacyjnego. 

Istotą każdej placówki jest to, że ona funkcjonuje i wychowuje dzieci lub je uczy.  

Zauważył, że jak byśmy nawet utrzymali placówkę tzw. wydmuszkę, to należy zastanowić się 

na jakiej zasadzie moglibyśmy dokonać zwolnienia pracowników. Musielibyśmy uzasadnić  

z jednej strony funkcjonowanie jednostki, a z drugiej zwolnienie kadry pracowniczej.  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Podsumował wypowiedź radcy prawnego. 

 

Andrzej Królikowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego, 

Drogownictwa, Zdrowia i Spraw Społecznych 

Przekazał, że konkretne artykuły, mówią o odprawach nauczycielskich dla wychowawców  

i nauczycieli z tyt. likwidacji placówki. Jeżeli placówka nie jest likwidowana to na jakiej 

podstawie wypłacamy odprawy dla nauczycieli i wychowawców? 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Zapytał, czy mamy w budżecie zabezpieczoną kwotę 1,5 mln zł na odprawy w stosunku do 

osób wymienionych przez Naczelnik Wydziału Edukacji i Rozwoju? 
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Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Odpowiedział, że jeżeli chodzi o ten rok, to mamy zabezpieczone środki finansowe na ten cel. 

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Zapytał, czy na wynagrodzenia i odprawy? 

 

 

Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Odpowiedział, że tak. 

 

Mirosław Piwowarczyk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Przekazał, że chciałby się ustosunkować do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji  Andrzeja 

Królikowskiego, w dokumentach, które otrzymali radni jednoznacznie określono w jakich 

okolicznościach pracownicy dostaną odprawy. Przewiduje się dwie formy, likwidację bądź 

reorganizację.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

 

W związku z tym Przewodniczący posiedzenia zarządził głosowanie odrębne dla każdej  

z Komisji: 

  

1. Komisja Finansów Budżetu i Rozwoju Gospodarczego: 

 

Za pozytywną opinią do projektu uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego 

Ośrodka Wychowawczego w Renicach oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej 

Specjalnej w Renicach i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Renicach 

głosowało 4 Członków Komisji, przeciw – 2, 1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu 

 

W głosowaniu nie wzięli udziału – Mariusz Norsesowicz, Mariusz Kuziel, Andrzej Rudnicki 

 

2. Komisja Oświaty, Bezpieczeństwa Publicznego, Drogownictwa, Zdrowia i Spraw 

Społecznych: 

 

Za pozytywną opinią do projektu uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego 

Ośrodka Wychowawczego w Renicach oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej 

Specjalnej w Renicach i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Renicach 

głosowało 3 Członków Komisji, przeciw – 1, 2 Członków Komisji wstrzymało się od głosu 

 

3. Komisja Rewizyjna 

Za pozytywną opinią do projektu uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego 

Ośrodka Wychowawczego w Renicach oraz wchodzącej w jego skład Szkoły Podstawowej 

Specjalnej w Renicach i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Renicach 

głosowało 0 Członków Komisji, przeciw – 2, nikt nie wstrzymał się od głosu 

 

Podczas głosowania nieobecny – Waldemar Pacewicz 
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Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Poruszył kwestię dotyczącą podjęcia decyzji przez Zarząd Powiatu i skierowania projektu 

uchwały pod obrady sesji rady Powiatu. Zauważył, że w tym miesiącu upływa ostateczny 

termin jej podjęcia przez Radę Powiatu. 

 

Ad. 4 

Sprawy różne: 

 

1. Mirosław Piwowarczyk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Przekazał, że z informacji jakie uzyskał wynika, że w dniu jutrzejszym odbędzie się wyjazd 

delegacji w osobach Starosty Myśliborskiego i Wicestarosty do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej w sprawie Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Renicach. Zapytał, jakie 

zostały przygotowane dokumenty, które będą przedstawione w Ministerstwie?   

 

Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Odpowiedział, że jutrzejszy wyjazd związany jest z pismem z dnia 24 września 2021 roku, 

które zostało wysłane do Ministra Edukacji Przemysława Czernka. Odczytał treść pisma,  

w którym wnosi o wyznaczenie terminu spotkania mającego na celu obecnej sytuacji 

prowadzonego przez Powiat Myśliborski Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego  

w Renicach. Zaznaczył, że termin wysłania pisma nastąpił 24 września ubiegłego roku,  

w okresie gorącym, gdzie Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Renicach jeszcze 

funkcjonował. Przekazał, że wyjazd nie pasuje już do wysłanego pisma, jednakże będziemy 

oczekiwali odpowiedzi ze strony Ministerstwa w tej sprawie. Zauważył, że minęło pół roku od 

prośby o spotkanie. Przekazał, że jest przygotowany na prowadzenie dialogu. Nie wiemy co 

możemy usłyszeć ze strony Ministerstwa, czy otrzymamy zgodę na dalsze prowadzenie 

placówki, czy też nakaz jej zamknięcia.  

 

Mirosław Piwowarczyk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Poprosił o zobligowanie Starosty i Wicestarosty o przedstawienie protokołu z tego spotkania. 

Zauważył, że jest ono kluczowe i bardzo interesujące i odzwierciedleniem rozmów jakie się 

odbędą byłby protokół ze spotkania.  

 

Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Przekazał, że ze spotkania powinna zostać sporządzona notatka. Poprosił Starostę, aby taki 

materiał został przygotowany i przesłany  radnym w formie e-mailowej do zapoznania się.  

 

Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Dodał, że w spotkaniu będzie uczestniczył on i Wicestarosta Alicja Prill oraz ze strony 

Ministerstwa również wskazano, że w spotkaniu będą uczestniczyły dwie osoby. Spotkanie 

jest przewidziane na godzinę. W dniu wczorajszym potwierdzono, że spotkanie jest aktualne, 

z zastrzeżeniem, że może być ono w każdej chwili odwołane. Informacja dotycząca przebiegu 

spotkania zostanie przekazana. 

 

Wicestarosta – Alicja Prill 

Przekazała, że Zarząd Powiatu planuje złożenie wniosku o zwołanie sesji nadzwyczajnej  

w celu przedłożenia Radzie Powiatu ponownie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Renicach oraz wchodzącej w jego skład Szkoły 

Podstawowej Specjalnej w Renicach i Branżowej Szkoły I Stopnia Specjalnej w Renicach. 

Zwróciła uwagę na dyskusję dotyczącą utrzymania jednostki w formie bez kadry, zostało to 

wyjaśnione przez radców prawnych. Zauważyła nie można porównywać szkoły do takiego 
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typu placówki jakim jest Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy. Szkoły tak funkcjonujące są 

w zespołach szkół. W tym przypadku mamy do czynienia z placówką, której działania są 

wyspecjalizowane i ukierunkowane dla młodzieży wymagającej resocjalizacji. 

Zwróciła uwagę na termin wynikający z ustawy Prawo Oświatowe, który wskazuje, że 

uchwała zamiarowa może być podjęta do końca miesiąca lutego. Przekazała, że podjęcie 

uchwały zamiarowej nie przesądza o likwidacji placówki. Jeżeli nie podejmiemy jej  

w określonym terminie to wchodzimy automatycznie w następny rok szkolny. Nawet przy 

zmianie arkusza organizacyjnego i organizacji pracy placówki to i tak będą wydatkowane 

środki finansowe z budżetu na utrzymanie placówki. Koniecznym też będzie zabezpieczenie 

środków na wynagrodzenia nauczycieli, którzy będą mogli być zatrudnieni w przypadku 

odblokowania skierowań do placówki. Przekazała, że ma nadzieję, że jutro w Warszawie 

otrzyma informację, czy taka szansa będzie.  

Zauważyła, że może się pojawić zarzut niegospodarności i naruszenia dyscypliny finansów 

publicznych. , że prowadzimy placówkę ponosząc koszty z budżetu Powiatu. Przekazała, że 

należy zatem dać szansę, aby uchwała była procedowana w terminie i aby rozpocząć procedury 

jej uzgodnienia z Kuratorium Oświaty i związkami zawodowymi. Sama decyzja o likwidacji 

placówki będzie rozpatrywana w późniejszym terminie. Może się też okazać, że nie będzie 

potrzeby likwidacji placówki.  

 

Mariusz Kuziel – Wiceprzewodniczący Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego 
Zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Mirosława Piwowarczyka. 

Zauważył, że wcześniej padały mocne słowa, iż Zarząd Powiatu nic nie robi w sprawie 

Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Renicach. Radni, którzy otrzymali pełen obraz 

korespondencji jaka była prowadzona ze strony Zarządu Powiatu i Starostwa Powiatowego  

w sprawie MOW w Renicach mają satysfakcję, że dużo się zrobiło w tej sprawie. 

Zapytał, czy Przewodniczący Mirosław Piwowarczyk wie coś na temat spraw prowadzonych 

w sądzie, o których mówiono w zakresie obrony praw pracowników? Czy zostały skierowane 

sprawy do prokuratury w zakresie zniesławienia itd.? 

 

Mirosław Piwowarczyk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Przekazał, że nie ma upoważnienia ze strony Rady Pedagogicznej do wypowiadania się w tej 

sprawie. Może jedynie wskazać, że podejmowane są działania w tym kierunku. 

Zapytał Członków Zarządu Powiatu, czy podjęli czynności w sprawie Para Familii? Wszyscy 

wiemy, że przeciwko tej instytucji toczą się co najmniej dwa postępowania w prokuraturze. 

Zarząd Powiatu wykładał środki na funkcjonowanie tej instytucji i Zarząd został 

poszkodowany. 

 

Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Przekazał, że zapłacono, za coś co zostało wykonane przez Para Familię. Poruszył temat 

zaistniałych zdarzeń. Przekazał, że nie wystąpiono z zawiadomieniem do prokuratury. Jeżeli 

jednak będzie taka potrzeba i Zarząd Powiatu uzna, że są sprawy, które można zgłosić to 

zostanie to wykonane. 

 

2. Przewodniczący Posiedzenia – Arkadiusz Mazepa 
Poruszył temat dotyczący szpitali. Jeżeli chodzi o Szpital Barlinek to w internecie pojawiły się 

informacje, że szpital potrzebuje czystej pościeli. Zapytał co się wydarzyło, że jest 

zorganizowana zbiórka? Zwrócił uwagę na środki finansowe jakie zostały przekazane przez 

Powiat Myśliborski na prowadzenie nocnej i świątecznej opieki medycznej co pozwala na 

uwolnienie pewnych środków przez szpital w jego własnym budżecie. 
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Zapytał, czy istnieją zagrożenia? Jako mniejszościowy udziałowiec też powinniśmy o nich 

wiedzieć. 

Poprosił, o to, aby na sesji nadzwyczajnej dotyczącej MOW w Renicach w miesiącu lutym 

przygotować środki, które były zgłoszone i pozytywnie zaakceptowane przez Zarząd 

dotyczące tematu inwestycji p.poż w Szpitalu w Dębnie. Poprosił, aby temat ten został 

wprowadzony do porządku obrad, aby można było przystąpić do prac. Zwrócił uwagę na 

deklaracje ze strony Gminy Dębno w zakresie uzupełnienia kwoty na realizację inwestycji. 

Poruszył temat realizacji inwestycji i ogłoszenia przetargów. Zwrócił uwagę, że im szybciej 

decyzja zostanie podjęta tym, lepiej. Zauważył, że kontrakty covidowe ulegają ograniczeniu  

i łóżka jakie posiadał szpital, które były dodatkowo płatne są pomału likwidowane. Poprosił, 

aby w miesiącu lutym został przygotowany projekt uchwały finansowej w tej sprawie. Gmina 

Dębno będzie mogła wówczas uzupełnić swój wkład finansowy, a szpital przeprowadzić 

przetarg i dokonać wyboru wykonawcy do realizacji inwestycji. Jeżeli będzie to wykonane 

później szpital może nie zdążyć i utracić kontrakt dotyczący zwiększenia ilości łóżek na ZOL. 

 

Andrzej Potyra – Starosta Myśliborski 

Przekazał, że inwestycja dotycząca remontu ZOL może być realizowana, gdyż środki  

w wysokości 450 000,00 zł zostały przekazane dla szpitala. Przekazał, że Prezes deklaruje, iż 

z chwilą wycofania łóżek covidowych remont zostanie rozpoczęty. 

Jeżeli chodzi o środki na p.poż, to Prezes Szpitala poinformowała, że trwają prace projektowo-

kosztorysowe. Jeżeli zostanie złożony wniosek wówczas Zarząd Powiatu pochyli się nad tą 

sprawą. Zostanie podjęta decyzja, że przekażemy kwotę 300 000,00 zł jaka została wcześniej 

zatwierdzona, bądź też większą kwotę po uzyskaniu pełnego kosztorysu.  

 

Więcej spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Ad. 5 

Zakończenie posiedzenia.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad posiedzenie Komisji zakończono o godz. 12:18. 

 
Protokołowała:  

 

Dominika Bułgajewska 

Główny specjalista w Biurze Obsługi Rady i Zarządu 

 


